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Behandlingstider er på vej ned 
 
24. juni afholdt SikkerhedsBranchen møde med Politiets Administrative Center (PAC), hvor de 
oplyste, at deres behandlingstid af vagtkort er nede på 11 dage - og fortsat er på vej ned. Hertil 
skal lægges den tid, der går med, at den svenske kortproducent får produceret kortene og får 
sendt dem med PostNord. De producerer kort tirsdag og torsdag, og derfor kan behandlingstiden 
på den enkelte ansøger godt variere nogle dage afhængig af, hvornår man rammer ind i proces-
sen, og på samme måde kan PostNord have svingende leveringstid. 
  
Udviklingen går dermed i den rigtige retning, og Justitsministeriet oplyser i et ministersvar, at 
der ikke bliver tale om midlertidige vagtkort eller lignende ekstraordinære tiltag. 
  
På mødet oplyste PAC, at vagtvirksomhederne selv kan være med til at nedbringe behandlingsti-
den ved blandt andet at sørge for at indsende alle oplysninger første gang, ligesom man skal 
sikre sig, at billedet af ansøgeren lever op til kravene. Vi udsender i samarbejde med PAC en 
vejledning om, hvad man skal gøre, i løbet af en til to uger.  
 
 
 

Sidste chance for at tage obligatorisk grundkursus ”AMU 48354” 
 
Nu nærmer deadline sig for, at dine medarbejdere skal 
have gennemført kurset ”Mekanisk indbrudssikring - AMU 
48354”, hvis du vil bevare dit certifikat. 
 
Der er stadig mange medarbejdere, der endnu ikke har 
taget kurset. Derfor vil vi opfordre til, at de får tilmeldt 
sig. SikkerhedsBranchen har sammen med TEC og F&P 
valgt at udvide deltagerantallet til 50 på de kommende 
kurser, som finder sted: 
 

• 10.-11. oktober 2022 

• 5.-6. december 2022 

• 14.-15. marts 2023  

• samt et endnu ikke fastlagt kursus i andet kvartal 2023.  

Låsesmedeuddannede, der påbegynder uddannelsen august 2022, vil automatisk få kurset. 
 
 
 
 
 



 
 
 

SikkerhedsBranchen får plads i regeringens partnerskab 
 
SikkerhedsBranchen, repræsenteret ved direktør Kasper Skov-Mikkelsen, har fået plads i et part-
nerskab, der er nedsat af regeringen og som tager sit afsæt i Social- og Ældreministeriet. 
  
Det nye partnerskab består af en række forskellige organisationer og kommuner, der i fælles-
skab har fået til opgave at understøtte adgangen til kontanter og ikke mindst komme med bud 

på, hvordan vi sikrer, at udsatte borgere kan 
få adgang til egne penge i form af kontanter, 
da de ikke kan betjene et hæve- eller beta-
lingskort. Derudover skal partnerskabet følge 
udviklingen, og afrapportere til regeringen 
om arbejdet og udviklingen i slutningen af 
året. 
  
SikkerhedsBranchen har i samarbejde med 
bevægelsen Bevar Kontanter udarbejdet en 
hvidbog, hvori vi har samlet en lang række 
argumenter for, hvorfor vi skal bevare kon-
tanter, men også hvordan politikerne gen-
nem diverse love har gjort det sværere at få 
fat i og gøre brug af kontanter gennem 
årene. 

  
SikkerhedsBranchen fortsætter kampen for kontanter, og ser det ikke som en løsning, at det kun 
er udsatte borgere, der får adgang til kontanter. Vi mener, at alle bør have adgang til egne 
penge – også i form af kontanter – hvis det er sådan man foretrækker at betale. Vi håber natur-
ligvis på, at vi i dialogen med de andre organisationer i partnerskabet kan være med til påvirke 
dem i den rigtige retning, men i første omgang sikre sårbare og udsatte adgang til kontanter.  
 
 
 

Medlemsmøde rykket – vi samler de certificerede brandrådgivere 
 
Medlemsmødet, der skulle være afholdt i juni, er blevet rykket til slutningen af august, hvor vi 
for alvor kan gå i gang med oprettelsen af det ny Brandrådgiver-fagudvalg. 
  
Medlemsmødet finder derfor sted 30. august kl. 13.00-15.00 i SikkerhedsBranchens lokaler i 
Albertslund. Vi vil gerne samle så mange som muligt af brandrådgivere inden for brandklasse 3 
og 4 og/eller tredjepartskontrol. Derfor opfordrer vi til, at du prikker din virksomheds certifice-
rede brandrådgiver (hvis I har sådan én) på skulderen, og minder om det forestående medlems-
møde.  
 
På mødet vil fagudvalget arbejdsform- og plan blive fastlagt, ligesom der vil være valg af for-
mand, næstformand og øvrige deltagere til fagudvalgsledelsen. 
  
Vil du deltage i medlemsmødet, skal du tilmelde dig via info@sikkerhedsbranchen.dk.  
 
 
 
 

Anders Kjærulff fra bevægelsen Bevar Kontanter og 
Kasper Skov-Mikkelsen fra SikkerhedsBranchen. 

https://www.sikkerhedsbranchen.dk/?portfolio=hvidbog-om-kontanter
mailto:info@sikkerhedsbranchen.dk


 
 
 

Ændring i vagtvirksomhedsloven træder i kraft 
 
Siden 1. juli 2021 har politiet haft mulighed for at udpege såkaldte nattelivszoner i områder af 
byer, hvor der er mange beværtninger. Her må dømte med et nattelivsforbud ikke færdes eller 
opholde sig. Et flertal i Folketinget har nu vedtaget en ny lov, der påvirker serveringsstederne i 
disse nattelivszoner.  
 
I de udpegede nattelivszoner skal der fra 1. juli 2022 på serveringssteder, hvor der sælges drik-
kevarer med alkoholvolumenprocent på 2,8 eller derover i tidsrummet 24-05 gøres brug af auto-
riserede dørmænd eller vagter. Dette krav gælder dog ikke for serveringssteder, der lukker se-
nest kl. 02 om natten. Kravet om autoriserede dørmænd og vagter gælder 30 dage efter politiet 
har udpeget et område som værende en nattelivszone.   
 
I samme forbindelse har politikerne vedtaget, at fra 1. juli 2022 omfatter vagtautorisation ad-
gang til at udøve vagtvirksomhed på jernbanestationer.  
 
 
 

Sikring betaler sig - selvfølgelig 
 
Vi har sagt det i mange år – sikring betaler sig. Og det slår 
kampagnen Bo Trygt! nu også fast i deres seneste nyhedsbrev, 
hvori de skriver: 
  
Vidste du, at det faktisk hjælper at indbrudssikre dit hus, alliere 
dig med naboerne og undgå, at tyven kan bryde ind uden at blive 
set? 
Det gør det! 
 
En indbrudstyv planlægger nemlig sit arbejde ud fra en samlet 
vurdering af: ”Hvordan kan jeg hurtigt komme ind, let finde tyve-
kosterne, uset slippe væk og nemt afsætte tyvekosterne til en god pris?”. 
 
Tyven vurderer: 

1. Hvor let adgangen er til kvarteret fra stationer og veje, og om han let kan komme til boligen og 

kvarteret. 

2. I hvor høj grad kvarteret udstråler, at der er ro i hverdagen, at man ikke blander sig i andre 

menneskers gøren og laden, og at inden holder øje med, hvem der færdes i kvarteret.  

3. Om beboerne i huset ser ud til at være hjemme. 

4. Om der ser ud til at være noget af værdi i boligen. 

5. Muligheden for at bryde uset ind fra gade/naboer. 

6. Hvor nemt det er at bryde ind og komme ud igen med tyvekosterne. 

Derfor nytter det at gøre noget. Men kun få boliger er beskyttet godt mod indbrud. En analyse viser, ar 
omkring to ud af tre danske villaer har foretaget 0-1 sikringstiltag. Kun omkring hver tiende bolig bliver 
vurderet til at være sikker. Hvad med din? 
 
SikkerhedsBranchen har i flere år deltaget i Bo Trygt!-arbejdet, og du kan få flere gode råd ved 
at klikke ind på kampagnens hjemmeside. 
 

https://botrygt.dk/?utm_campaign=2418_MAN_BOTRYGT_NB&utm_medium=email&utm_source=BO%20TRYGT&utm_term=andet&utm_content=&mkt_tok=MjY3LU1CTy0zOTAAAAGFL2KobZWP7hgSAFc-cki4f77R-4yUA5bLwCLhT_PoB5Bl8Wa5EG2fc9GKf9xFxXsLaxSgOq0jkPaatFVJS9V5zirSRp14ackGL4nU8BJqdDc


 
 
 

Fyld rygsækken op med viden i din ferie:  
Se eller gense webinarer fra og om branchen 
 
Inden længe går de fleste på en velfortjent sommerferie, men hvis du 
trods feriestemning og glade dage gerne vil fylde lidt viden i rygsækken, så 
log ind på SikkerhedsBranchens hjemmeside og klik på mappen ”Webinarer”. Her finder du links 
til tidligere afholdte webinarer, deriblandt det seneste webinar vedrørende TVO og GDPR, hvor 
Kasper Skov-Mikkelsen tog udgangspunkt i virkelige cases og afgørelser.  
 
Du kan også glæde dig til efteråret, hvor vi fortsætter med at afholde webinarer om stort og 
småt – og du er selv med til at bestemme emnerne. Sekretariatets auditorer spørger nemlig ved 
interne audits, hvilke særlige ønsker og behov medlemmerne har i forhold til emner, der kan ta-
ges op på kommende webinarer. Man er også altid velkommen til at kontakte sekretariatets 
kommunikationskonsulent Lizette Madsen på lm@sikkerhedsbranchen.dk, hvis man sidder med 
en god idé til et webinar.  
 
 
 

Følg SikkerhedsBranchen på LinkedIn 

 
Hvis du ikke allerede følger SikkerhedsBranchen på LinkedIn, så klik ind og tryk på ”følg”-knap-
pen. Her kan du følge med i det, vi arbejder med – og du har mulighed for at dele opslagene for 
eksempel med dine kunder.  
 
I øjeblikket kører vi en lille videokampagne, hvor du kan se små videoer, der sætter fokus på, 
hvad man skal huske, hvis man skal gøre brug af en vagt.  
 
 
 

Sekretariatet søger ny sikringskonsulent 
 
Sekretariatets sikringskonsulent og auditor, Amalie Fengel, har valgt at 
søge ind på en kandidatuddannelse, og hun kaster sig derfor over studie-
bøgerne til september. Det betyder, at vi har brug for en ny kollega i se-
kretariatet, som vi håber på at kunne byde velkommen i løbet af efter-
året.  
 
Der er tale om en fuldtidsstilling, hvor vedkommende skal være tovhol-
der på de forskellige udvalg inden for mekanisk og elektronisk sikring, li-
gesom den kommende medarbejder skal udføre interne audits hos med-
lemmerne.  
 

Vi giver ikke helt slip på Amalie, da hun pr. 1 september vil være ansat på timebasis. Dermed 
kommer hun fortsat til at varetage visse opgaver i forhold til nogle af udvalgene. 
 
Vil du se stillingsopslaget, kan du læse mere på jobindex.dk. Der er ansøgningsfrist 15. august 
kl. 9.00, hvorefter der bliver indkaldt relevante kandidater til samtale.   
 
Vi vil gerne opfordre alle til at dele stillingsopslaget i deres netværk. 
 
 

Amalie Fengel fort-
sætter på timebasis.  

https://www.jobindex.dk/jobannonce/450119/sikkerhedskonsulent


 
 
 

Succesfuld debat på Folkemødet 
 

Det var en intens, men god debat, SikkerhedsBranchen var vært 
for ved dette års Folkemøde på Bornholm.  
 
I panelet deltog Michael Fenger, borgmester i Gentofte Kom-
mune, Heino Kegel, formand for Politiforbundet, Morten Dahlin 
fra Venstre og formand for Folketingets retsudvalg og Per Wulff 
Flatau, vicedirektør i SikkerhedsBranchen, mens Kasper Skov-
Mikkelsen, direktør i SikkerhedsBranchen, styrede debatten, der 
trak mange tilhørere til. 
 

Den en time lange debat fokuserede 
blandt andet på vagternes beføjelser, 
den længe ventede forsøgsordning 
med tryghedsvagter, og hvordan sik-
kerhedsbranchen kan hjælpe politiet, 
der oplever ressourcemangel. Derud-
over diskuterede de fire herrer om 
brugen af tv-overvågning til at fore-
bygge kriminalitet og til at opklare 
forbrydelser. 
 

 
 
 

Skal du have praktikanter? 
 
Vil du være med til at gøre de studerende fra Katastrofe- og risikomanageruddannelsen endnu 
mere kompetente og sikre dem praktisk viden og erfaring fra branchen? Og vil du have ny spæn-
dende viden direkte fra skolebænken?  
 
Så kan du i løbet af efteråret byde de studerende indenfor i et praktikforløb, hvor de får indsigt 
i sikringsverdenen og løser en opgave, din virksomhed har tilrettelagt. Herunder kan du se, hvad 
der er fokus i praktikken for henholdsvis 2. semester-studerende og 6. semester-studerende.  
 

2. semester-
studerende 

Praktikken skal have fokus på organisation 
og ledelse i en beredskabsfaglig kontekst, 
og de studerende skal opleve og observere 
organisationens kultur, ledelse og virke-
måde.  

Kontakt praktikansvar-
lig 
Laurits Bauer Nielsen 
laun@kp.dk 

Praktikperiode 
14.nov.-20.jan. 

6. semester-
studerende 

Praktikken skal have fokus på strategisk 
forebyggelse og innovation, og de stude-
rende skal løse en opgave ved hjælp af 
for eksempel kommunikation og adfærds-
påvirkning.  

Kontakt praktikansvar-
lig 
Nina Baron 
niba@kp.dk 

Praktikperiode 
24.okt.-06.jan. 

Fra venstre mod højre ses Per Wulff Flatau, Michael Fenger, 
Morten Dahlin, Heino Kegel og Kasper Skov-Mikkelsen. 

Der var mange tilhørere ved 
SikkerhedsBranchens debat.  

mailto:laun@kp.dk
mailto:niba@kp.dk


 
 
 
Hvis du er interesseret i at få praktikanter i det kommende efterår, skal du kontakte de praktik-
ansvarlige senest 15. august. Du kan også læse mere om uddannelsen på Københavns Professi-
onshøjskoles hjemmeside. 
 
 
 

 

Snoreklip på vagtuddannelse 

 
Per Wulff Flatau, vicedirektør i SikkerhedsBranchen og ikke 
mindst tovholder på foreningens Vagt-udvalg, fik i begyndelsen 
af juni æren af at klippe snoren til de nye lokaler, der skal 
danne rammerne for vagtuddannelsen på UCplus. 
 
UCplus er blandt de skoler, der blandt andet udbyder kurset 
grundlæggende vagt, og er som de øvrige udbydere af vagtud-
dannelserne med i vores Brugergruppe, hvor de er med til at yde 
indflydelse på branchen, ligesom de har rig mulighed for at ud-
veksle erfaringer.  
 

 
 

Lærlinge: Husk der er forskel på deres uddannelse 
 
På baggrund af en henvendelse vedrørende lærlinge i sikringsvirksomheder vil vi herunder for-
klare forskellene ved uddannelserne EUD og EUX. 
 
En EUD er en erhvervsuddannelse, hvor den studerende skiftevis er i skoleforløb og praktikfor-
løb. En EUD-lærling kan uden problemer være i praktik hos en sikringsvirksomhed UDEN en el-
autorisation. Har du en EUD-lærling skal du fortsætte som hidtil. 
 
En EUX-uddannelse er en erhvervsfaglig studentereksamen, og er dermed en gymnasial uddan-
nelse kombineret med en erhvervsuddannelse. Hvis du er en sikringsvirksomhed UDEN en el-au-
torisation, og gerne vil have en lærling fra EUX, skal du lave en kombinationsaftale med en an-
den virksomhed MED el-autorisation, hvor lærlingen kan få al den læring, som uddannelsen kræ-
ver. Lærlingen tager derfor en del af sin praktik i din virksomhed, og en anden del i en anden 
virksomhed. 
  
SikkerhedsBranchen er gået i dialog med EVU for at finde ud af, om der fremover kan blive mu-
lighed for, at sikringsvirksomheder UDEN en el-autorisation kan tage EUX-lærlinge hele praktikti-
den, hvis det er virksomhedens ønske.  
 
 
 

SikkerhedsBranchen byder velkommen til 4 nye medlemmer 
 
Køge Kommune  Keyvision ApS 
4600 Køge   2880 Bagsværd 
Peter Nick Lindkvist  Rasmus Poulsen 
 
 

Per Wulff Flatau klipper snoren. 

https://www.kp.dk/


 
 
Steenberg-Jaquet  Aarhus Tech 
8700 Horsens  8200 Aarhus 
Kenneth Steenberg Jaquet Jette Birggaard Amstrup 
 
 
 

Sekretariatet ønsker alle en god sommer 
 
SikkerhedsBranchens sekretariat holder sommerferielukket i uge 30. 
Medlemsnyt holder også en sommerpause, men vender tilbage i be-
gyndelsen af september med flere gode nyheder fra foreningen. Ind-
til da ønsker sekretariatet alle medlemmer af SikkerhedsBranchen en 
dejlig og solrig sommer. 
 


